

MINUTES OF PROCEEDINGS

WEDNESDAY, MARCH 19, 1986

(1)

[Text]

The Standing Committee on External Affairs and International Trade met at 6:08 o'clock p.m., this day, for the purpose of organization.

Members of the Committee present: Lloyd Axworthy, Benno Friesen, Steven Langdon, Nic Leblanc, Bill Lesick, Don Ravis, John Reimer, William Winegard.

The Clerk of the Committee presided over the election of the Chairman.

John Reimer, seconded by Don Ravis, moved,—That William Winegard do take the Chair of the Committee as Chairman.

The question being put on the motion, it was agreed to.

The Chairman took the Chair.

John Reimer moved, seconded by Benno Friesen,—That Nic Leblanc be elected Vice-Chairman of this Committee.

Steven Langdon moved, seconded by Lloyd Axworthy,—That Pauline Jewett be elected Vice-Chairman of this Committee.

The question being put on the first motion, it was carried.

On motion of Don Ravis, it was agreed,—That the Chairman, the Vice-Chairman and one representative from each political party (1 Progressive Conservative, 1 Liberal and 1 New Democrat) do compose the Sub-committee on Agenda and Procedure.

On motion of Benno Friesen, it was agreed,—That the Chairman be authorized to hold meetings to receive and authorize the printing of evidence when a quorum is not present, provided that at least four (4) Members are present including the Chairman and/or Vice-Chairman or their designate.

On motion of Don Ravis, it was agreed,—That the Committee print 1,000 copies of its *Minutes of Proceedings and Evidence*.

At 6:34 o'clock p.m., the Committee adjourned to the call of the Chair.

MONDAY, APRIL 14, 1986

(2)

The Standing Committee on External Affairs and International Trade met *in camera* at 6:12 o'clock p.m., this day, the Chairman, William Winegard, presiding.

Members of the Committee present: Lloyd Axworthy, Bob Corbett, Pauline Jewett, Nic Leblanc, Bill Lesick, John Reimer, William Winegard.

Witnesses: From Treasury Board: Michael Francino, Assistant Secretary, External Affairs, Defence, Science, Environment and Culture Division; W.J. (Bill) Crandall, Director, Estimates Division; Brent Di Bartolo, Associate Group Chief, Estimates Division.

PROCÈS-VERBAUX

LE MERCREDI 19 MARS 1986

(1)

[Traduction]

Le Comité permanent des affaires étrangères et du commerce extérieur tient, aujourd'hui à 18 h 08, sa séance d'organisation.

Membres du Comité présents: Lloyd Axworthy, Benno Friesen, Steven Langdon, Nic Leblanc, Bill Lesick, Don Ravis, John Reimer, William Winegard.

Le greffier du Comité préside l'élection du président.

John Reimer, appuyé par Don Ravis, propose,—Que William Winegard occupe le fauteuil en qualité de président du Comité.

La motion est mise aux voix et adoptée.

Le président occupe le fauteuil.

John Reimer, appuyé par Benno Friesen, propose,—Que Nic Leblanc soit élu vice-président du présent Comité.

Steven Langdon, appuyé par Lloyd Axworthy, propose,—Que Pauline Jewett soit élue vice-présidente du présent Comité.

La première motion est mise aux voix et adoptée.

Sur motion de Don Ravis, il est convenu,—Que le Sous-comité du programme et de la procédure se compose du président, du vice-président et d'un(e) représentant(e) de chacun des partis politiques, à savoir un progressiste conservateur, un libéral et un néodémocrate.

Sur motion de Benno Friesen, il est convenu,—Que le président soit autorisé à tenir des réunions pour recevoir des témoignages et en permettre l'impression en l'absence du quorum, pourvu qu'au moins quatre (4) membres y participent, y compris le président, ou le vice-président, ou les deux à la fois, ou les personnes chargées de les remplacer.

Sur motion de Don Ravis, il est convenu,—Que le Comité fasse imprimer 1 000 exemplaires de ses *Procès-verbaux et témoignages*.

A 18 h 34, le Comité s'ajourne jusqu'à nouvelle convocation du président.

LE LUNDI 14 AVRIL 1986

(2)

Le Comité permanent des affaires étrangères et du commerce extérieur se réunit à huis clos, aujourd'hui à 18 h 12, sous la présidence de William Winegard, (*président*).

Membres du Comité présents: Lloyd Axworthy, Bob Corbett, Pauline Jewett, Nic Leblanc, Bill Lesick, John Reimer, William Winegard.

Témoins: Du Conseil du Trésor: Michael Francino, secrétaire adjoint, Division des affaires extérieures, de la défense, des sciences et de l'environnement et de la culture; W.J. (Bill) Crandall, directeur, Division des prévisions budgétaires; Brent Di Bartolo, chef de groupe, Division des prévisions budgétaires.